

Referat: Konstituerende bestyrelsesmøde i Dansk Sociologiforening

9. marts kl. 16.30-18.30

Til stede: Barbara, Alberte, Morten, Emma, Jonas, Matilde, Therese, Anne-Kirstine, Merete, Annette

Ordstyrer: Alberte

Referent: Matilde

1. Velkommen til den nye bestyrelse: Præsentation af bestyrelsesmedlemmerne deres ambitioner for bestyrelsesarbejdet i 2023 (alle)

- Velkommen til nye og gamle medlemmer.
- Præsentation af alle samt forventningsafstemning. Alle tilstedeværende fortæller, hvilke ambitioner de har for deres arbejde i bestyrelsen det kommende år.
- Der er enighed om, at der i år skal lægges energi i at gøre noget ved de faldende medlemstal. Det skal undersøges, hvad medlemmerne gerne vil have, og vi vil nå langt ud, også blandt de studerende på de forskellige institutter i landet.

2. Valg af næstforperson (alle)

- Alberte genopstiller som næstforperson.
- Alberte vælges til næstforperson af bestyrelsen.

3. Nyt regnskabsprogram (Kirsten)

- Kirsten er ikke til stede, så punktet rykkes til næste gang.

4. Ny revisor (Alberte)

- Heine er gået af, så der er brug for ny revisor i foreningen.
- Flere er forsøgt kontaktet. Uden tilbagemeldinger. Bestyrelsen fortsætter med at opsøge potentielle kandidater, der kender foreningen i forvejen.
- Der opfordres til at melde ud, hvis man kender nogen, der kunne have interesse i posten. Revisorarbejdet tager kun et par timer om året i januar/februar.

5. *Ny studenterrepræsentant suppleant (Alberte)*

- Da Vera ikke længere er studerende, er der brug for ny studenterrepræsentant suppleant. Vedkommende vil kunne overgå til studenterrepræsentant ved næste generalforsamling.
- Bestyrelsen er enige om, at en studenterrepræsentant ikke behøver være sociologistuderende, men bare have sociologisk interesse.
- Enighed om, at der gerne må være mere end én studenterrepræsentant suppleant, således at flere af landets sociologiske uddannelser repræsenteres. Dog kan kun én overgå til studenterrepræsentant.
- Det diskuteres, hvorvidt der skal tages kontakt til enkelte studerende personligt, om ”stillingen” skal slås op i alle relevante facebookgrupper, så alle har mulighed for at søge, eller om det kun skal sendes ud til medlemmer i første omgang.
- Det diskuteres desuden, om der skal tilbydes gratis medlemskab til studenterrepræsentant suppleanter.
- På baggrund af argumentet om, at dette er en mulighed for at gøre flere opmærksomme på foreningens eksistens blandt studerende, vedtages det, at der sendes et opslag ud til både medlemmer og til alle studerende fra alle relevante uddannelser. Hvorvidt der skal tilbydes gratis medlemskab, tages der stilling til efter, der er kommet tilbagemeldinger på opslaget.

6. *Bankskifte (Morten)*

- Der mangler at blive sendt nogle dokumenter ind til banken. Mangler underskrevne referater fra tidligere generalforsamlinger.
- Matilde kontakter tidligere forpersonskaber og indhenter underskrifter. Herefter går Morten videre med bankskiftet.

7. Fælles møde med Dansk sociologis redaktion (Barbara)

- D. 27. april afholdes der fællesmøde med redaktionen i Dansk Sociologi. Det diskuteres, hvad vi skal tale om på mødet:
- Redaktionen har givet udtryk for, at de er pressede.
- Forslag om, at tilbyde redaktionen støtte ved at lave en organiseringsplan til dem, som de selv kan vælge at gå videre med. En slags pakkeløsning.
- Bestyrelsen vil desuden tilbyde redaktionen hjælp med at ansætte en student, herunder at lave en klar arbejdsbeskrivelse til vedkommende. I denne forbindelse er der brug for, at redaktionen formulerer deres behov. Dette vil bestyrelsen også gerne hjælpe med.
- Bestyrelsen kan derudover hjælpe til udbredelsen af tidsskriftets indhold.
- Forslag om, at lave arrangementer, når der udkommer nyt tidsskrift, hvor én eller flere af forfatterne kommer og holder oplæg. Et ”kom og mød forskerne”-arrangement.
- Da tidsskriftet er offentligt tilgængeligt, modtages der ikke længere penge fra CopyDan. Dette vil bestyrelsen tale med Lasse fra Djøf om, og drøfte med redaktionen på mødet.

8. Hvervning af nye medlemmer (alle)

- Morten, Emma og Therese laver en arbejdsgruppe med fokus på rekruttering.

9. Forårets arrangementer (alle)

- Emma og Matilde arrangerer sociologiquiz i samarbejde med Forskningskollektivet på KU i april.
- Jonas er i kontakt med Hakan Kalkan, og er ved at stable et arrangement på benene på RUC i maj.
- Morten er tovholder på metode-relateret arrangement med Alessandro Moretti omkring maj.
- Therese er tovholder på et arrangement om ”Danmarks demografiske udfordringer”. Tidspunkt er ikke besluttet.
- Dvs. at der på nuværende tidspunkt er fire arrangementer planlagt i foråret.
- Andre arrangementer:
 - Et pensioneret medlem vil gerne afholde et pensionistarrangement og spørger, om vi vil støtte dette. Det vil bestyrelsen gerne.
 - SoFiA (Studenterforening i Aalborg) vil gerne holde events, og spørger om vores støtte. Det foreslås at opfordre Sofia til at komme på nogle temaer, de gerne vil have at arrangementerne skal handle om, så bliver det lettere for bestyrelsen at komme med forslag. Idé om at foreslå SoFiA at afholde et arrangement med nye ph.d.er. Matilde svarer på henvendelsen.
 - Forslag fra bestyrelsesmedlem om at lave et prisuddelingsarrangement for at sætte fokus på nogle af de mange specialer, der laves hvert år. En anden foreslår at gøre dette til konferencen til efteråret.
 - Forslag om at lave et metodekursus i, hvordan man skriver et speciale om til en artikel, der kan udgives fx i Dansk Sociologi.

10. Evt.

- Intet til eventuelt.